
Generalforsamling i Samsø Filmklub d. 18. marts 2024 kl. 19.30

Kære alle. Tak for den store indsats, I som medlemmer og sponsorer gør for 
at holde Filmklubben godt kørende.

Allerførst en stor tak til bestyrelsen, som også udenfor møderne møder op og 
tager del i f. x. oprydning. Tak til operatørerne, der er med til at filmen kører, 
især tak til Brian, der klargør de fleste film, i specielle tilfælde med assistanse 
fra Lindy, der også er der, når det kniber for os andre. Og Steen Gelsbo, der 
sørger for operatørlisten.

Medhjælperne i foyeren, der sørger for, at billetter bliver solgt og at der er 
kaffe på kanden. Rengøringsfolkene, der ikke ses af så mange, men deres 
arbejde ses.

Ole Pedersen, der laver vores blad, så det er meget flot. Evt. fejl er mine. 
Lone Jensen sørger for pasningslisten, så alle vagter bliver dækket i foyeren. 
Tak til Hanne og Henrik, der gør et stort arbejde med at bestille slik og hele 
tiden sørge for, at der er fyldt op på hylderne Hvis jeg har glemt nogen, er der 
lige en tak til dem.

I 2023 har vi solgt lidt flere billetter end i 2022. Vi har haft en del store meget 
sælgende film: Indiana Jones, Top Gun, Meter i sekundet m. fl., men vi har 
også meget smalle gode film, hvor der ikke kommer så mange. Det har vi råd 
til fordi vi får den store støtte fra de mange medlemmer og sponsorer. Vi viste 
f.x. en Nigeriansk film, der efter min mening var god, men der kom ikke så 
mange.

Vi fik færdiggjort vores udskiftning af billed- og lydsystem. Alt sammen udsat 
p.g.a. coronaen og levering fra Kina. Vi er rigtig godt tilfredse, selvom alt nyt 
kræver en vis omstilling, og vi operatører måtte på skolebænken.

Efter opfordring genoptog vi babybio. Det er jo altid hyggeligt. Måske kan vi 
genoptage det sammen med strikkebio, som er blevet ret populær.

Snak efter filmen sidste onsdag i måneden blev startet op, men er gledet lidt 
ud.

Som noget nyt startede vi et projekt, der hedder Unge i biografen. Vi vil gerne 
vise gruppen 12 – 16 år, at film i biografen er noget andet end på diverse 
medier. Vi inviterede gruppen til filmen Hunger Games. Der kom 60, alle i 
godt humør.



Bagefter meldte 4 sig til at være med i en gruppe, der skulle være med til at 
udpege film for dem. Vi har forsøgt at holde flere møder, men det har været 
svært at samle dem. Jeg prøver, at finde film til gruppen. Vi så jo, at en film 
som Shapholm kunne få dem i biografen.

Igen i år viste vi Alstrup revyen i biografen. Måske bliver det sidste gang, men 
det er sjovt hver gang.

Samsø kommune optog flere bosættelsesvideoer. En af dem blev optaget i 
biografen. Det var spændende at se, hvordan de unge filmfolk arbejdede, og 
også interessant at se resultatet som en kort sekvens, efter flere timers 
arbejde.

En opmærksom medhjælper havde læst, at biografen var blevet selvstændig i 
1998, altså med 25 års jubilæum i 2023. Det fejrede vi ved, at have 2 aftener, 
hvor der var gratis adgang for medlemmer. Vi viste den norske film Songs of 
Earth.

For første gang oplevede vi at salen var udsolgt både til eftermiddags - og 
aften forestilling. Det var d. 30. juli.

I 2024 vil vi fortsat gøre et stort arbejde for at vise et bredt udvalg af film og 
tage imod forslag til fornyelse.

Tak til Samsø Posten for filmomtaler og dækning af arrangementer i 
biografen.

Det var det, jeg syntes skulle med i beretningen.

Ellen Lynard


